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Betreft: Schriftelijke vragen SP - Aanpak stijging dakloze mensen in onze stad  

 

“Het aantal boetes voor buitenslapen en overlast veroorzaken stijgt” 

 

Geachte college,  

Volgens de laatste landelijke cijfers stijgt niet alleen weer het aantal dakloze mensen in Nederland, 

maar geldt dat in verschillende gemeenten ook voor het aantal boetes dat die personen opgelegd 

krijgen. Boetes voor het slapen in de buitenlucht c.q. overlast bezorgen. Het lijkt erop dat de strijd tegen 

deze ‘binnenlandse vijanden’ oplaait in het kader van de toenemende ‘Law and order sentimenten’.  

Een overall-landelijke registratie is er niet, maar er zijn over een aantal steden wel wat cijfers bekend. In 

Rotterdam werden bijvoorbeeld vorig jaar 716 bekeuringen voor buiten slapen uitgedeeld. Dat was een 

ruime verdubbeling ten opzichte van het jaar daarvoor. Elders ging de gemeenteraad recentelijk nog 

akkoord met de invoering van hogere boetes voor buitenslapers. Ook in Den Haag gingen er in 2023 nog 

altijd ruim 650 buitenslapers op de bon.  

De uitgedeelde boetes kunnen meestal niet betaald worden en lopen, meer dan eens, op tot enorme 

bedragen. Regelmatig moet iemand het gevang in, iets dat natuurlijk vele malen duurder is voor de 

maatschappij dan de mogelijke opbrengsten van de boete-inningen.  

Bovenstaande constateringen werden ons in een gesprek met een aantal wijkagenten uit onze stad, 

bevestigd. Het aantal zwervers, daklozen, mensen die op straat hangen, mensen met psychische 

problemen, kleine criminaliteit e.d. stijgt zichtbaar in ook Maastricht. En de opdracht aan de agenten is, 

ondanks de ernstige personeelstekorten, om streng te handhaven.  

Gelijktijdig constateren deze agenten dat de tijdelijke dag- en ook nachtopvang niet goed loopt in onze 

(binnen)stad. Sommige koffiehonks en ontmoetingsplekken zijn of worden gesloten, anderen geven 



 
 
 

 
 

geen vrije toegang meer. Mensen komen dus onherroepelijk op straat terecht. Er is dus niet alleen een 

stijging in absolute aantallen, maar daarnaast lijkt het erop dat we in onze stad niet voor adequate 

opvang, ondersteuning en hulp kunnen zorgen.  

De SP heeft een aantal vragen over deze problematiek. 

1. Heeft het college een overzicht van het aantal daklozen en ‘straatmensen’ in onze stad? 

2. Is er iets te zeggen over de samenstelling van deze groep mensen? Leeftijd, achtergrond, 

gezondheid, herkomst?  

3. Stijgt dat aantal ook in onze stad zoals dat blijkbaar een landelijke trend is?  

4. Klopt het dat deze mensen ook steeds complexer gedrag laten zien en de overlast toeneemt? 

5. Hebben onze politieagenten de opdracht strenger te handhaven en stijgen het aantal 

uitgeschreven boetes? 

6. Loopt de politie achter de feiten aan vanwege personeelsgebrek?  

7. Kunt u een percentage geven van daadwerkelijk betaalde boetes in dit kader? 

8. Hoeveel mensen moesten er in 2023 en in 2024 vanwege wanbetaling de gevangenis in? 

9. Hoeveel mensen komen in nog grotere problemen door deze aanpak?  

10. Denkt het college dat meer en hogere boetes de zaak gaan oplossen of het probleem 

substantieel zal verminderen?  

11. Worden er qua aanpak door de gemeente andere alternatieven ingezet om de problemen op te 

lossen of te voorkomen?  

12. Is het college bekend met organisaties die de deuren sluiten of de toegang bemoeilijken voor 

deze doelgroep? 

13. Zijn er inderdaad ontmoetingsplekken waar men komt om koffie te drinken en even te schuilen, 

gesloten of worden die op korte termijn gesloten?  

14. Er is sprake van een beperkte opvang aan de rand van de stad (Malberg) hoe is daar de status 

i.v.m. overlast? Komen deze bewoners niet meer in de stad nu men daar de ‘scheve’ huizen 

bewoond?  

15. Er is onderzoek gaande naar dag- en nachtopvang in Amby. Schat het college in dat mensen die 

zich nu ophouden in het centrum van de stad, zich ’s avonds zich naar de beoogde nieuwe 

locatie zullen verplaatsen? 

16. Lukt het binnen de context van singel 9 (Levanto) in de tussentijd om adequate opvang te 

realiseren en hoe staat het met de verwijzingen c.q. uitstroom naar meer structurele locaties in 

de stad? Iets wat meerdere keren werd toegezegd door de vorige verantwoordelijke 

wethouder. Zijn er al cijfers en resultaten bekend?  

17. Wat doe de organisatie Levanto extra ter plekke i.v.m. de stijgende ‘vraag’?  

 

Hoogachtend, 

Jack van Gelooven  Sem Bonte 

Fractievoorzitter  Burgerlid 

 


